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Beste Jasonleden,
 
2012 is het jaar waarin wij als R&ZV Jason ons eerste
lustrum in de nieuwe organisatievorm vieren, maar als
watersportvereniging Jason alweer 85 jaar samen zijn. In
dit lustrumnummer laten we een aantal onderwerpen de
revue passeren die kenmerkend waren voor met name de
afgelopen vijf jaar, maar soms wordt ook verder
teruggekeken
 
Hoogtepunt van deze viering was onze lustrumdag op za-
terdag 2 juni. Op deze dag konden alle leden uit de verschil-
lende takken van sport met elkaar wedijveren in de draken-
bootwedstrijden. Verrassend hoe alles uitpakte.
Na deze wedstrijden heeft het voor deze gelegenheid op-
gerichte shantikoor een aantal keren opgetreden, waarbij
dirigente Maaike Woldhuis in staat bleek om de hele club-
kamer aan het slot mee te laten zingen. De begeleiding werd
verzorgd door Eddy Dibbets op de gitaar en op de viool
speelde Wim Lahey. Kortom, andere muziekinstrumenten
dan je zou verwachten. Als afronding een heerlijke barbecue
en de mogelijkheid om te dansen. Veel mensen hebben zich
op deze dag ingespannen om het soepel te doen verlopen,
en dat is gelukt.
 
In dit lustrumjaar gaat voorzitter Rob Gerritsen het stokje
doorgeven aan zijn opvolger. Wie goed zoekt vind hem op
een van de foto’s. We houden het nog even geheim. In de
Ledenraad van 29 november is het officiële moment van
overdracht en zullen we Rob in zijn ruime staat van dienst
voor Jason in het zonnetje zetten. Een reden temeer om
erbij te zijn.
 
Redactie Jason Baken
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Jason de laatste tien jaar
 
2002
In 2002 zijn we net twee jaar in het nieuwe millennium
en op weg om de belofte waar te maken om R&ZV
Jason in de nieuwe eeuw een eigentijds gezicht te
geven. De vereniging had in die tijd drie afdelingen:
de roei-, kano- en de motorboot/zeilafdeling. Bij de
laatste was ook het jeugdzeilen ondergebracht en dat
voldeed prima in de behoefte van de Arnhems jeugd.
Dat is ook nu nog het geval.
Dit jaar was ook het 75-jarige lustrum, dat groots werd
gevierd aan boord van een groot Rijncruiseschip dat
afgemeerd lag in de nieuwe haven.
 
2003-2005 Ombuigingen binnen Jason
De jaren 2003 t/m 2005 waren die van ombuigingen
in de structuur van de vereniging. Met drie afdelingen,
die in hetzelfde financiële potje roerden, was het ie-
dere keer weer een jarenlange strijd tijdens ledenver-
gaderingen over wie nu wat zou moeten betalen i.v.
m. aanschaffingen al dan niet voor het algemeen
belang. Een soort stammenstrijd die de sfeer met
regelmaat vertroebelde. Als voorzitter van de club was
het vanaf 1997 steeds weer een behoorlijke klus om
de koppen dezelfde kant op te krijgen en te houden.

Veranderingen
Het idee om je eigen broek op te houden en het
principe “de gebruiker betaalt” kreeg geleidelijk steeds
meer draagvlak onder de leden. Deze gang van zaken
vereiste een andere organisatievorm om het bestuur-
lijk in goede banen te leiden. Na een uitgebreide
discussie werden subverenigingen gevormd, ieder
met een zelfstandig bestuur en een eigen budget.
Hierin werd direct zichtbaar en vooral merkbaar waar
de behoefte en verantwoordelijkheden lagen.
 
2007 Oud-bestuurders aan de bak|
2007 was een turbulent en erg spannend jaar waarin
de bestuurlijke spaanders rondvlogen. Oud-bestuur-
ders en financieel deskundigen trokken de kar weer
vlot en legden de basis voor een goede financiële
verdeling. Over bleef nog de vraag: “Hoe gaan we het
nieuwe dagelijks bestuur en daarmee het R&ZV-be-
stuur opnieuw op de rails zetten. Na maanden praten,
zoeken en overleggen, werd aan de ledenraad een
nieuw dagelijks bestuur voorgesteld, met als hoofd-
doel: rust in de tent (kuip) en werken aan een nieuwe
toekomst conform de statuten.
 
November 2007
Er werd in november 2007 een nieuwe start gemaakt
in een nieuwe organisatievorm met daarin een aantal
nieuwe bestuurders. Niet meer achterom kijken, maar
met enthousiasme werken in de gewijzigde organisa-

tievorm aan een fijne watersportvereniging. Ikzelf, na
een periode eruit geweest te zijn, kwam weer terug
als voorzitter en voelde mij algauw als een vis in het
water. Nu was iedere vereniging zelf verantwoordelijk
en moest voor de specifieke verenigingszaken "zijn
eigen broek ophouden”. Wel in samenwerking met
elkaar en waar mogelijk elkaar ondersteunen om de
doelstellingen te kunnen realiseren.
 
Nieuwe stijl blijkt een goede te zijn
In de nieuwe bestuurlijke setting, waarin de drie
voorzitters van de subverenigingen tezamen met het
dagelijks bestuur het algemeen bestuur vormen,
ontstond al snel een goede sfeer en werd er heel goed
samengewerkt. Het dagelijks bestuur, met Beatrijs als
secretaris en Paul Koch als algemeen penningmees-
ter, fungeerde als “bindmiddel” en adviseurs (en doet
dat nog steeds). Met respect voor en vertrouwen in
elkaar werd iedere hobbel genomen en gewerkt aan
oplossingen. Problemen... die waren er natuurlijk ook
en die zullen ook altijd weer komen. Het is echter maar
net hoe je ze tegemoet treedt. Als voorzitter was het
voor mij een doel om er uitdagingen van te maken en
met elkaar tot de beste oplossing voor een situatie te
komen. Het DB als trekker was en is daar heel creatief
in, gesteund door de voorzitters van de subverenigin-
gen; een goede basis waarop de Roei-en Zeilvereni-
ging verder kon. Na amper twee jaar konden we met
genoegen zeggen dat de nieuwe structuur werkte en
de onderlinge tegenstellingen met respect en kundig
werden getackeld. Dat gebeurt meestal al in een vroeg
stadium, via het tweemaandelijkse overleg tussen de
penningmeesters. Gevieren hadden en hebben zij
overleg en worden ledenraden voorbereid via de eigen
algemene vergaderingen van de subverenigingen.
Voor het DB was het meer of minder de kunst om ver,
soms heel ver vooruit te denken en plannen. De le-
denraad zelf was daardoor voor buitenstaanders een
zogenaamd tam verschijnsel en in drie kwartier klaar.
Vergeet echter niet dat in het voortraject op een res-
pectvolle en rustige manier de scherpe kantjes er al
af waren. Het allerbelangrijkste was echter dat de
sfeer tijdens de vergaderingen goed werd en het
plezierig is om een ledenraad bij te wonen. Het kwam
eveneens ten goede aan de sportieve sfeer op de
steigers en in het botenhuis. Al met al is dit voor Jason
een goede formule gebleken.
 
Subverenigingen
De subverenigingen lieten al snel merken dat zij er
serieus mee aan de slag wilden gaan. Nieuw roeima-
terieel werd met regelmaat aangeschaft en de kano-
vereniging maakte evenals de roeivereniging een
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gezonde groei door. De motorboot/zeilvereniging
werd in 2008 verrast door een nogal vervelende
aanvaring op de west-steiger: naast schade aan de
steigers ook schade aan negen schepen, sommigen
total loss. Gelukkig geen gewonden, want het speelde
zich af in februari, dus in de winter. Het voorval ver-
snelde de vervanging van de oude steigers, maar zette
ook aan het denken. Er was al regelmatig overleg met
de politiek over de toenemende onveiligheid in de
Nieuwe Haven en in 2008 werd met alle watersporters
in Arnhem besloten dit overleg gezamenlijk te doen
met als doel veilige watersport voor iedereen.
 
Externe ontwikkelingen
De gemeente Arnhem wil de Nieuwe Haven verder
ontwikkelen als een trekker voor (watergebonden)
industrie. In dat kader gaf de gemeente aan te willen
onderzoeken of wij als Jason niet beter konden ‘ver-
huizen’ naar het nog te ontwikkelen gebied Meiners-
wijk. Hierbij speelde ook een rol dat toenemende
scheepvaart een bedreiging zou kunnen vormen voor
het veilig uitoefenen van onze activiteiten op de hui-
dige plek. Om het overleg hierover met de gemeente
voor de watersport voor ons zo optimaal mogelijk te
laten verlopen, bundelden de watersportverenigingen
in Arnhem en omstreken hun krachten binnen "De Vijf
" (De Geuzen, Miguel Pro, Zeekadetten Arnhem, Peter
Hensen en R&ZV Jason). Dit samenwerkingsverband
bleek inderdaad een niet te onderschatten factor in
het overleg met de gemeente (Raad en B&W) te zijn.

Voorheen kregen we weinig gelegenheid tot overleg
omdat we een kleine speler in het veld waren. Nu in
de bundeling van “De Vijf” ligt dat anders. De politiek
komt nu ook uit zichzelf naar ons toe. Meinerswijk
kwam in beeld en we kregen de politieke handen op
elkaar. Amendementen werden aangenomen en na
veelvuldig overleg en inspreken bij de Raad werd
duidelijk dat de watersport wel degelijk van belang is
in Arnhem. Voorafgaand aan de verkiezingen werden
we echt een "issue" voor sommige partijen, want wij
vertegenwoordigden toch maar even bijna twee
taadszetels in het krachtenspel. Nu aan het einde van
dat moeilijke traject, moeten we vaststellen dat er
minder is gelukt dan gehoopt. Voor R&ZV Jason is er
geen mogelijkheid voor huisvesting en een roeibaan
in Meinerswijk. Wel is er een besluit tot het maken van
een verbinding met de Rijn vanuit de plas van Bruil,
zodat de jeugd daar straks kan sporten en tevens
toegang voor kanoërs tot het plassengebied. Gemo-
toriseerde boten zijn daar echter verboden.
Het is beslist gunstig dat het hele proces dat we met
de gemeente zijn ingegaan ertoe geleid heeft dat de
watersport voor de politiek een onderwerp is gewor-
den om over na te denken en richting aan te willen
geven.

Nu in de zomer van 2012 ligt een eindrapportage ter
behandeling gereed, waarin min of meer de bestaan-
de situatie van de watersport in Arnhem is onderzocht
en de toekomstmogelijkheden worden ingeschat. Aan
het einde van dit jaar zal de Raad dit stuk beoordelen
in haar besluitvorming inzake de mogelijkheden voor
de watersport. De politiek en de grondbezitters van
het plassengebied zijn nu aan zet. Wij blijven niet stil
zitten en hebben de pijlen ook op gebieden buiten
Arnhem gericht om daarmee het beoefenen van de
watersport in de regio te verankeren. Of dat uiteinde-
lijk allemaal gerealiseerd kan of gaat worden, blijft tot
op heden een vraagteken. We blijven alert en in ge-
sprek.
 
Toekomst
Naar de toekomst toe, denken wij dat we nog wel een
tijdje in de Nieuwe Haven zullen blijven. Buiten de
gemeentegrenzen zijn er nog wel mogelijkheden,
maar ook die liggen nog ver voor ons.
Terug naar R&ZV Jason. De afgelopen vijf jaren is de
sportiviteit en de sfeer binnen de vereniging enorm
gestegen en daaraan hebben alle leden hun bijdrage
geleverd. Toch wil ik speciaal ook alle oud-bestuur-
ders – dus die van voor 2007 – heel hartelijk danken
voor hun grote inspanningen voor de vereniging en
voor de voorbereidingen van een nieuwe organisatie,
die onder hun leiding tot stand is gebracht.
Het huidige team, dat bestaat uit het dagelijks bestuur
en de drie voorzitters van de subverenigingen, blijkt
een goede formule te zijn waarmee R&ZV Jason nog
lang door kan gaan. Uiteindelijk draait het om de
poppetjes, maar ook dat “varkentje“ ziet er gezond uit.
 
Blijft over?
Doorgaan met plezier op en aan het water. Roei- en
Zeilvereniging Jason is een heel sterke vereniging met
een enorme verscheidenheid aan leden die gezamen-
lijk een prachtig geheel hebben gevormd. Daar kun-
nen we trots op zijn.

Rob Gerritsen
Voorzitter R&ZV Jason 
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Het kleine café aan de haven
 
De avondzon valt over straten en pleinen,
de gouden zon zakt in de stad
En mensen die moe in hun huizen verdwijnen,
ze hebben de dag weer gehad
De neonreclame die knipoogt langs ramen,
het motregent zachtjes op straat
De stad lijkt gestorven, toch klinkt er muziek uit een
deur die nog wijd openstaat
 
Refrein: 
Daar in dat kleine café aan de haven,
daar zijn de mensen gelijk en tevree
Daar in dat kleine café aan de haven,
daar telt je geld of wie je bent niet meer mee
 

De toog is van koper toch ligt er geen loper,
en Jason die hangt aan de muur
De trekkast die maakt meer lawaai dan de jukebox,
een pilsje dat is d'r niet duur
Een mens is daar mens, rijk of arm, 't is daar warm,
geen monsieur of madam, maar wc
Maar 't glas is gespoeld in het helderste water
ja, 't is daar een heel goed café
 
Refrein (2x): 
Daar in het kleine café aan de haven,
daar zijn de mensen gelijk en tevree
Daar in dat kleine café aan de haven,
daar telt je geld of wie je bent niet meer mee

Shantikoor Jason
Uit volle borst heeft het shantikoor, dat uit Jasonleden bestond, onder leiding van Maaike Woldhuis een
aantal malen voor Jasonleden gezongen op deze speciale lustrumdag. Het onderstaande lied is een bekend
lied dat je gemakkelijk meezingt.
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Leuk centrum
 
Steeds meer andere watersportverenigingen doen
Jason aan als onderbreking van een tocht of om een
feest te vieren omdat het hen aan een clubhuis ont-
breekt, zoals recent Zwem- en Waterpolovereniging
Neptunus. Het onderstaande roeivoorbeeld is een
andere bevestiging voor de groeiende populariteit van
onze verenigingsstek. 
Op een mooie zondag in ons lustrumjaar vormde
Jason een van de wisselplekken voor 18 gestuurde
C4-boten vol Gelderse roeiers in een 76 km lange
tocht over de Rijn en IJssel. Aanleiding tot deze tocht
was het 100-jarige bestaan van VADA uit Wageningen
en RV Insula uit Zutphen.
 “Leuk centrum hebben jullie hier”, sprak een verwon-
derde Insula-roeier. Het terras was zonnig en dat
beviel goed, temeer daar het de dagen daarvoor
voornamelijk regenachtig en koel was geweest. Ook
het uitzicht was niet verkeerd.
 
Af en aan kwamen de bootjes. Snel even naar het
toilet om daarna gehaast een kopje koffie achterover
te slaan, ondersteund door een boterham of koek. -
Daarna weer door naar de volgende wisselplaats om
in te stappen. Per boot wisselde twee ploegen elkaar
af; een soort mini-estafette.
’s Morgens om 8.00 uur is het vertrek vanaf Vada en
rond 19.00 uur ben je terug op het honk voor een
lekker diner. Alles in een dag, dus zonder slaapgebrek
wat tijdens de Elfstedenroeimarathon daarentegen de
deelnemers goed parten kan spelen.
 
En zoals het altijd gaat wanneer iets positief wordt
beleefd, werd er al gesproken over herhaling van zo’n

tocht. “En Jason doet dan toch ook mee”, was de
vraag. “Vast wel”, verzekerde ik hem, “maar na de
Elfstedenroeimarathon in Friesland en de viering van
ons 85-jarige lustrum nog kort daarvoor was het dit
jaar een beetje te veel van het goede om ook hier weer
animo voor te vinden”. "Op een gegeven moment ben
je gewoon organisatiemoe", verdedigde ik onze afwe-
zigheid bij dit evenement. Een oudere heer begreep
dat wel. Ook hij had al heel wat georganiseerd in zijn
leven. Aan alles zit een grens.
 
We kunnen ons alvast voorbereiden, want een jaar is
zo om. Goed voor de regioband en het biedt ook een
mooie uitdaging voor toerroeiers die een beetje meer
willen. Wie maakt zijn borst alvast nat?
 
Beatrijs van den Brink

7



Jeugdzeilen de afgelopen vijf jaar
 
Organisatorisch
Het jeugdzeilen bij Jason is in 1999 door de AV
goedgekeurd en in 2000 gestart. Het jeugdzeilen viel
toen onder het algemeen bestuur en was eigenlijk een
soort zelfstandige afdeling. Bij de overgang naar de
nieuwe structuur heeft de nieuwe zeil- en motorboot-
vereniging het jeugdzeilen onder zich genomen.
Van deze indeling hebben we geen spijt gehad. De
zeil- en motorbootvereniging is de afgelopen vijf jaar
goed gemotiveerd geweest om het jeugdzeilen te
bevorderen. Nieuwe investeringen waren mogelijk (4
Flying Juniors voor de oudere kinderen, rubberboot,
buitenboordmotor).
 
Kwaliteit
Vanaf het begin heeft het jeugdzeilen gewerkt onder
de vlag van de Commissie Watersportopleidingen (het
CWO). Deze commissie geeft diploma’s uit, verzorgt
trainingen voor instructeurs en legt controlebezoeken
af. Diverse instructeurs hebben hun instructeursdiplo-
ma behaald.
In 2008 begon het CWO met een grote verandering.
De competenties van de instructeurs gingen een
grotere rol spelen bij de beoordeling, zodat het CWO
ook aan internationale normen zou kunnen voldoen.
Dat gaf ons de mogelijkheid om met een portfolio onze
competenties te beschrijven, en na een proeve van
bekwaamheid werden alle instructeurs gecertificeerd.

 
Materiaal
De Optimisten zijn in financiële zin afgeschreven,
maar kunnen nog prima gebruikt worden. Daarnaast
zijn we in 2009 gestart met FJ-zeilen. We hebben
tweedehandsboten gekocht, maar die hadden wel een
grote opknapbeurt nodig. Nu zijn ze echter in prima
staat.
 
Deelname
Er zit flink verloop in het aantal deelnemers. In 2007
hadden we zes groepen met acht kinderen in de

 

 

Optimisten. Nu, in 2012, hebben we maar vier groepen
in de Optimisten, die nog niet eens helemaal vol zijn.
Maar toch is het nog een aardig groepje kinderen, want
in 2009 zijn we op initiatief van een paar instructeurs
begonnen met tweemanszeilen in FJ’s. En daar wordt
op dit moment door elf kinderen aan deelgenomen.
Deze groep zeilt zeer enthousiast elke zaterdagmid-
dag van 13.00 tot 17.00 uur.
 
Instructeurs
Zoals al bij de kwaliteit is opgemerkt, beschikken we
over een gecertificeerd team instructeurs. Maar ieder
jaar is het weer spannend om voldoende instructeurs
te vinden. Er zijn drie bronnen: zeilleden van Jason,
ouders van kinderen en spontaan via de website. En
dan kan bepaald worden op welke tijden er les gege-
ven kan worden. Omdat er dus een geleidelijk verloop
in zit, moet ook bewaakt worden dat de certificering
voldoende blijft.
 
Andere activiteiten
Naast het lesgeven hebben we ook diverse malen
meegedaan aan de Combi-Oost jeugdzeilwedstrijden
in Giesbeek. En we sluiten elk jaar af met een dag of
een weekend. In 2011 en 2012 zijn we met alle kin-
deren en de boten een weekend wezen kamperen op
het terrein van WSV Giesbeek.
 
Samengevat
In de afgelopen vijf jaar waren er vele positieve ont-
wikkelingen, die door inzet van vele leden tot stand
zijn gekomen.
 
Paul Koch
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zijn geoptimaliseerd. De financiële administratie is
opnieuw opgezet en werkt nu met een professioneel
administratieprogramma. Er is een administrateur
aangesteld. Hierdoor is een goede en overdraagbare
financiële administratie tot stand gekomen. De pen-
ningmeester wordt nu minder zwaar belast dan vroe-
ger en het bestuur en de ledenvergadering kunnen nu
besluiten nemen op basis van betrouwbare en actue-
le financiële stukken.
De website www.zmjason.nl is in de lucht. In combi-
natie met de nieuwsbrief en het Jason Baken nieuwe
stijl, betekent dit een hele vooruitgang in de commu-
nicatie naar de leden.
 
Het vrijwilligerswerk baart zorgen. Het wil maar niet
lukken om de zelfwerkzaamheid van de grond te laten
komen. Een coördinator van het vrijwilligerswerk kan
niet worden gevonden.
De verjonging van het bestuur verloopt moeizaam.
Vooral mensen met een baan blijken moeilijk de be-
nodigde tijd voor het vrijwilligerswerk vrij te kunnen
maken. Het jeugdzeilen en de havendienst leunen in
sterke mate op enkele stuwende krachten. Dit geldt
ook voor de redactie van de website, de nieuwsbrief
en het Jason Baken.
 
Als er in de nabije toekomst onvoldoende vrijwilligers
kunnen worden aangetrokken, zal de organisatie van
de vereniging over een andere boeg moeten worden
gegooid, bijvoorbeeld door het in de arm nemen van
deels betaalde krachten, mogelijk in combinatie met
verhoging van de contributie. Ondanks deze zorgen,
kijken we met vertrouwen uit naar het volgende lus-
trum van ZM.
 
Peter Koelewijn
Secretaris ZM

Terugblik ZM Jason
 
ZM 2007-2012
Het tankschip dat in 2008 voor de haven van Jason
uit de bocht vloog en een deel van de weststeiger en
de daar aangelegde bootjes kapot voer, was eigenlijk
de enige gebeurtenis de laatste vijf jaar die de kalme
en opbouwende sfeer bij zeil- en motorbootvereniging
Jason verstoorde. Inmiddels is de weststeiger volledig
vernieuwd en direct daarna ook de ooststeiger. Ook
de bij de steigers horende installaties zijn geheel
vernieuwd. Een nieuwe jollensteiger is in voorberei-
ding. Daarna hoeft alleen nog maar de dependance
worden vernieuwd.
De vuilwaterpomp is aangelegd en wordt dit najaar
aangesloten op de vuilwaterpomp van het clubge-
bouw. De mensen in de haven kunnen gebruik maken
van wifi. De havendienst is opgezet op basis van
vrijwilligers en loopt prima. Het jeugdzeilen is nog
aantrekkelijker geworden door de uitbreiding met 4
FJ’s. Het jeugdzeilen wordt geheel door vrijwilligers
gerund.
 
Er zijn ook positieve ontwikkelingen geweest, die voor
de buitenwacht minder zichtbaar waren. De statuten,
het huishoudelijk reglement en het havenreglement
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KV Jason vijf jaar of ouder?
 
Wat vijf jaar geleden begon met een zware "weder-)-
geboorte" heeft zich ontplooid tot een levendige en
actieve vereniging die het in de vorige eeuw ook al
was. Met leden die al meer dan 30 en zelfs meer dan
55 jaar lid zijn (en blijven) en de omvangrijke aanwas
van de laatste paar jaar, zijn we een gezellige vereni-
ging met voor elk wat wils! Waren er altijd al veel
liefhebbers voor mooie toertochten op Nederlandse
en soms buitenlandse binnenwateren, het clubje
wildwaterliefhebbers is zich mooi aan het uitbreiden.
En als enige kanovereniging in Oost-Nederland heb-
ben we zelfs een kernploeg "surfskiërs", wat bewon-
dering oogstte bij het bekende en grootste kanocen-
trum in het Westen van het land! Ook de introductie
en opleiding van nieuwe leden is vernieuwd en dank-
zij het zuinige kasbeheer van het vorige bestuur en de
mooie aanwas kon er de laatste twee jaren ook goed
geïnvesteerd worden in vernieuwing van de vloot en
het overige materiaal. Een doorlopend thema blijft het
ruimtegebrek voor meer privé- en club-kano's, waar
oud en nieuw last van heeft. Daar moet een oplossing
voor komen in de komende vijf jaar en liefst eerder!
 
Cecile Stockman
 

De KV heeft een groei doorgemaakt in de afgelopen vij jaar en heeft nu rond de tachtig leden. Kanoërs
trekken er veel op uit en zijn langer op pad dan bijv. de roeiers, die meestal binnen 1,5 uur weer zijn uitgetraind
en daarna in de clubkamer zijn te vinden voor een kopje koffie. In de zomer vind je de kanoër 's avonds dan
ook later dan de andere sporters terug op het honk.
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Resultaten van Jasonroeiers
Wanneer we naar het roeien van wedstrijden kijken,
dan valt altijd weer op dat een overwinning in de vorm
van BLIK eigenlijk het enige is wat telt. De aard en
kwaliteit van het blik is vaak van ondergeschikt belang.
Een blik in de vierde heat B-niveau van de NRSF (2
km-wedstrijd op de Bosbaan), wordt vaak even
waardevol gevonden als een gouden blik op de Coupe
de la Jeunesse (Europees kampioenschap junioren).
Ook het aantal is van belang om een seizoen als
geslaagd of als matig te betitelen.
Een verbetering van een persoonlijk record of een
goede, spannende wedstrijd varen en dan net tweede
worden, zijn zaken die ondergeschikt zijn. Voorgaan-
de betreft de 2 km-wedstrijden in nationaal verband,
maar geldt ook voor roeiontmoetingen met een wed-
strijdkarakter (ROW) en zelfs voor veteranen.
 
Waarom is de ene roeier succesvoller dan de
andere?
Aanleg is belangrijk, maar vaak blijkt de uitspraak ‘-
succes is voor 1 procent talent en voor 99 procent
inspanning’ ook voor roeiers te gelden. Natuurlijk, voor
het absolute niveau is talent noodzaak, maar om na-
tionaal goed mee te kunnen komen, is de mate
waarin je jezelf kunt motiveren van groot belang. En
de mate waarin een roeier in staat is om de angst om
het verliezen om te zetten in de wil om te winnen.
Dit is een korte beschrijving van een periode waarin
er een gemotiveerd groep roeiers op Jason was die
elkaar enthousiasmeerde tot goede prestaties. Het
trainen in een gelijkgestemde groep werkte prestatie-
verhogend. Degenen met een hoge eigen intrinsieke
motivatie daar gelaten.
 
2005/2006
Zo begon in 2005 een groep van twaalf jongens aan
de trainingen voor de langeafstandswedstrijden in het
voorjaar van 2006. De groep bestond uit vier ervaren
jongens die met succes wedstrijden op regionaal ni-
veau gevaren hadden en acht onervaren jongens die
wel kleine wedstrijden hadden geroeid, maar zonder
serieuze training.
Ze begonnen met vier keer trainen per week met als
doel in een acht op de Head te starten en er was een
15/16 dubbelvier van de kleinere jongens. Uiteindelijk
werd er in twee dubbelvieren gestart, maar de resul-
taten waren niet denderend. De rest van het seizoen
werden er wedstrijden in noordoost-verband gevaren,
maar het samen trainen werkte stimulerend. Vanuit
deze groep verscheen Gijs op de 2 km-wedstrijden en
won tot zijn verrassing meteen een wedstrijd.
Er was ook een groep meisjes die fanatiek trainde om
wedstrijden te starten, daarvan was Marleen degene
met het meeste talent, zodat er zelfs een echte wed-
strijdskiff kwam. Ook zij won de eerste wedstrijden.

 
2006/2007
In september 2006 startten tien jongens enthousiast
met trainen en verscheen er in maart 2007 voor het
eerst een volledige Jason acht aan de start op de
Head. Na de Head viel de ploeg uiteen vanwege
verschil in trainingsintensiteit en wil tot tijdsbesteding.
Deel van de ploeg ging door voor de regionale wed-
strijden. Bij de jongens ging Gijs door voor de wed-
strijden op nationaal niveau en bij de meisjes waren
er meer die op 2 km-wedstrijden startten, maar daar-
van kon alleen Marleen meekomen. De hoogtepunten
in de uitslagen van Gijs waren een 2e plaats eerste-
jaars 17/18 bij de Skiffhead en een 3e plaats op de
nationale kampioenschappen skiff. Dit resulteerde
uiteindelijk in een selectie voor de acht die tijdens de
Coupe de la Jeunesse in Varese Nederland mocht
vertegenwoordigen. Deze ploeg bestaande uit acht
jongens van acht verschillende verenigingen won als
enige jongensploeg op zaterdag een gouden medail-
le en op zondag een zilveren in een nationaal junio-
renrecordtijd. Het was voor het eerst in ruim twintig
jaar dat er weer een Jasonroeier uitgezonden werd.
Marleen won in verschillende combinaties ook wed-
strijden, maar liep een uitzending mis.
 
Dit succes smaakte naar meer en zo werden er meer
jongens en meisjes aangegrepen om een tandje bij te
zetten en te proberen op landelijk niveau mee te tellen.
Door instroom van buiten werd het aantal fanatieke
roeiers uitgebreid. Bij de meisjes wilden Marleen, Julia
en Celine een uitzending halen, bij de jongens 17-18
Gijs, Olaf en Tom en bij de jongens 15-16 Victor en
Robben.
Ondertussen was er een trainingscentrum voor oost
in Zwolle ingericht om in grotere groepen van gelijk-
gestemde roeiers te kunnen trainen en om de krachten
van de vele kleine verenigingen te bundelen, zodat er
op de Head een acht verscheen vanuit oost, waarin
Tom en Olaf zaten, en een dubbelvier 15/16 combi-
natie Jason en Salland.
 
Voor alle resultaten verwijs ik naar de jaarverslagen,
maar de belangrijkste wapenfeiten zijn:
Gijs en Julia liepen de selecties voor de WK mis en
gingen naar de Coupe, waar Julia een bronzen me-
daille in de skiff verdiende en Gijs met zijn ploeg
tweemaal soeverein goud won in een dubbelvier.
Celine won de skiffhead voor meisjes 17/18 en ging
samen met Marleen in de vier-zonder naar de Coupe.
Daar wonnen ze tweemaal een bronzen medaille en
in de acht een zilveren medaille, zodat de Nederland-
se equipe die zich in Cork, Ierland presenteerde uit
vier roeiers van Jason bestond, wat ook het grootste
aandeel vanuit één vereniging was. Dit was veruit het
beste jaar wat betreft wedstrijdroeien in de beschouw-
de periode.
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2008/2009
In 2008/2009 werden Marleen, Celine en Gijs senior
en namen Robben en Victor hun plekken in wat betreft
succesvolle junioren in het 17/18-veld. Victor werd in
de skiff winnaar van de Head en nationaal kampioen
bij de jongens 15/16. Robben en Victor boekten suc-
ces in de dubbelscull en werden met roeiers van de
Roosendaalse en Nautilus in een dubbelvier aar de
Coupe in Vichy uitgezonden. Daar werden ze 5e. Julia
had een wisselend jaar, dat werd beloond met een
mooie overwinning op de Koninklijke Hollandbeker in
het hoofdnummer meisjes 17/18 en een uitzending
naar de Coupe. Er startten steeds meer Jasonroeiers
op de 2 km-wedstrijden, maar er werd vaak te luchtig
over gedacht de benodigde inspanningen, zodat het
vaak niet leuk was. Maar aan het eind van het seizoen
werd er vaak toch blik getrokken, wat motiveerde om
door te gaan.
 
2009/2010
2009/2010 was het seizoen van Robben en Victor, tot
hun verdriet moesten zij één ploeg voor zich dulden
in de dubbelscull (deze ging dan ook naar de WK),
maar ten opzichte van de rest waren zij heer en
meester. Ze voeren baanrecords tijdens de Tromp
bootrace en de Tweeën Head van de Hoop. De Coupe
in Hazewinkel België waar een bronzen medaille werd
gewonnen, was een mooie afsluiting voor dit duo. De

manier waarop zij elkaar tijdens elke training wisten
te motiveren, liet zien dat je het bijna nooit alleen kunt.
Robben was een week te vroeg geboren en moest zijn
juniorencarrière nu afsluiten. Daarmee viel voor Victor
een steunpunt en stimulator weg en maakte hij het
volgende seizoen niet af.
 
En nu
Anno 2012 zijn we weer terug op het niveau van voor
2007: een enkele wedstrijdroeier die redelijk mee-
komt, maar er niet echt uitspringt, en een grote groep
jeugdroeiers die het heerlijk vind om aan ROW’s mee
te doen. Echter met dit verschil: als vereniging be-
schikken we nu over het materiaal en de coaches voor
junioren die iets willen bereiken.
Voor aansprekende resultaten zoals uitzendingen
naar internationale wedstrijden is het nu wachten op
meer roeiers die minimaal zes keer per week hard
willen trainen, want in je eentje is het bijna niet te doen.
Je hebt een omgeving nodig die je motiveert, stimu-
leert en liefst ook nog andere roeiers waaraan je je
kunt meten of zelfs aan op kunt trekken. Een rol die
zowel Marleen voor de meisjes als Gijs voor de jon-
gens en een enkel meisje heeft vervuld.
 
Wim Jan Ligtenberg
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Dansen in de ballroom

 

Groot onderhoud in vijf jaar
Inleiding
In de afgelopen vijf jaar heeft er heel wat onderhoud
plaatsgevonden, waardoor de eigendommen van
Jason er nu prima bij liggen.
 
Roeiloods
In 2009 is de vloer in de loods aan de oostkant ver-
nieuwd en in 2010 aan de westkant. Na twintig jaar
was dit broodnodig. Een enthousiaste ploeg (vnl.
roeiers) heeft dit karwei onder leiding van Beatrijs van
den Brink en Frits Schaap tot stand gebracht. Na het
weghalen van de oude vloer, bleek de stalen boven-
kant van het drijfvlot (oude sluisdeuren!) nogal wat
gaten te hebben. Door  oudlid en constructiewerker
Hans van de Wetering zijn deze gaten weer gedicht
m.b.v. stalen platen die eroverheen zijn gelast. Om er
in de toekomst beter bij te kunnen komen, werden een
aantal inspectieluiken in de vloer aangebracht. Daar-
na werden de nieuwe vloerdelen in de lijnolie gezet
en geplaatst. De vloer die toen ontstond, deed denken
aan een dansvloer in de “ballroom”.
 
Hek bij de ingang
Na de dijkvernieuwing hebben we een schuifhek
aangebracht. Wim Meurs, voormalig technisch com-
missaris, heeft zich erover gebogen dit hek afsluitbaar
te maken. In 2008 was het zover. Nu kan ieder lid het
slot met een pasje openen. Ook zijn op de clubkamer-
deur en de keukendeur elektronische sloten geplaatst,
zodat daar ook met de pasjes de toegang geregeld
kan worden. Iedereen kan nu met zijn pasje de club-
kamer in. Voor de keuken geldt restrictie.
 
Trap, gang, vloer clubkamer
In 2009 zijn de vloeren op de bovenverdieping van het
clubgebouw opnieuw gelakt. Ook hebben de keuken
en de trap nieuwe vloerbedekking gekregen.
 
Omgang clubgebouw
In 2010 is de omgang van het clubgebouw belegd met
nieuwe kunstof anti-sliproosters. Dit was ook een vrij
omvangrijke klus, want het oude hout moest verwij-
derd worden en het ijzer moest worden geverfd.
Vervolgens konden de roosters op hun plek worden
gelegd en worden vastgeschroefd. Een enthousiaste
ploeg mensen, onder leiding van Paul Koch en Flip
Deinum, heeft deze klus geklaard. Het werk moest wel
zorgvuldig gebeuren, want je moest boven water
werken op een relatief smal deel. Uit praktische
overwegingen kon niet de hele rondgang in één keer
open worden gegooid.
Toen dat allemaal met goed resultaat volbracht was,
bedacht havenmeester Ko Jager dat de overgang naar
de brug, boven en beneden, ook nog wel anti-slipma-

teriaal kon gebruiken. Dat hebben Paul en Flip uitge-
voerd, waarbij de clubkamer werd gebruikt om het
materiaal te lijmen.
 
Roeivlot
Nadat de omgang van het clubgebouw was verbeterd,
kon het roeivlot ook niet achterblijven. We konden
nieuwe kunststof vloerdelen voor een zeer redelijke
prijs kopen bij Lever Kunstoftechniek. De eigenaar
Ronald Lever is ook lid van Jason en sponsort ook het
jeugdzeilen.
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Orginele oplossing voor drijvend houden oude steiger.

Milieuvriendelijk onkruid wieden. Zelfs Corrie doet
mee. Met gevoelige vingers kom je er ook.

Verbetering kanoberging

Paul Koch en Flip Deinum bogen zich weer over de
aanpak hiervan. Het ijzerwerk zou ook een goede
beurt moeten krijgen. Daarom hebben we het roeivlot
naar Misti laten transporteren. Daar konden we het
ijzerwerk schoonmaken, delen laten vernieuwen en
alles schilderen. Vervolgens hebben we vulhout
aangebracht. Nadat het vlot weer was gemonteerd,
hebben we de vloerdelen aangebracht. Ook dit kwam
tot stand door een grote groep actievelingen.
 
Bezem in de mast
Ook deze jaarlijkse schoonmaakdag heeft heel wat
bijgedragen aan groot onderhoud. O.a. het verfwerk
aan voor- en achtergevel van het clubgebouw en aan
de fietsenstalling.
 

Subverenigingen
Nu de subverenigingen hun eigen materialen hebben,
moet daar natuurlijk ook heel wat gebeuren. De zeil-
en motorbootvereniging is druk bezig de steigers van
de haven te vernieuwen; de roeivereniging heeft tel-
kens een of meer roeiboten in groot onderhoud. De
kanovereniging heeft haar kanoberging verbeterd. In
gezamenlijkheid is het terrein boven bij de grote
container geëgaliseerd.
 
Ten slotte
Goed onderhoud blijft van voortdurende zorg voor ons
allemaal. Onze inspanningen op dat gebied worden
beloond in de sportbeoefening en de faciliteiten
daaromheen in onze vereniging.
 
Paul Koch
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Een ijskast in de clubkamer is lelijk. Met een mooie
houten kast eromheen wordt het een sieraad. We zijn
voor geen gat te vangen; voor veel is een oplossing.

Het was in 2011 een heel karwei om de haven uit te
baggeren. Op de foto is Jason helemaal los van de
kade.

In deze lustrumperode is in 2008 aan Wim Valen en
Richard Everdij het erelidmaatschap verleend. Joan
Voetelink en Wim Meurs kregen de Jasonpenning
voor inzet en bewezen diensten.

In winterse omstandigheden moest door het koude
water worden gewaad om boten uit de container te
halen bij de extreem hoge waterstand in november
2011.

Laag en hoog water hebben we verschillende malen
meegemaakt in de afgelopen jaren. Het geeft een
fascinerende  aanblik. maar ook ongemak. In aller ijl
moet er soms tot actie worden overgegaan om mate-
rieel te beschermen. Toch zeggen leden die al heel
lang lid van Jason zijn dat die extreme wateromstan-
digheden minder voorkomen en minder lang duren
dan bijvoorbeeld 10 jaar geleden.
Wie nu zijn Rijnstuurbrevet haalt in de roeivereniging
heeft minder mogelijkheden om juist in extreme om-
standigheden de kneepjes van het stuurvak te leren.
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Terugkerende evenementen
 
Iedere vereniging kent zo zijn jaarlijks terugkerende activiteiten. Kleurrijkst is het Sinterklaasfeest daarin. Jong
en oud geniet van de oude Sint, die het met zijn Pieten altijd tot een groot feest maakt. De Kerstbingo is een
ander voorbeeld van een terugkerend vermaak voor een aantal leden. 

Bingo of niet?
Voorzitter Rob is superblij met zijn gewonnen
vleespakket. Wie gaat dat allemaal bereiden?
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De drakenbootwedstrijden
 
Het vlot stond permanent dik onder water, waardoor
ik de rest van de dag met natte schoenen rondliep.
“Dat heb je met zo’n drijvend clubhuis, als zo veel
mensen op het terras naar die drakenbootwedstrijden
staan te kijken”, zei iemand later. Ja, ja, mooi toch!
 
Er hadden zich acht ploegen aangemeld voor de
drakenbootwedstrijden ter gelegenheid van het 85-ja-
rige bestaan van Jason. Keurig verdeeld over de
bloedgroepen; twee ploegen vanuit de zeil- en motor-
bootvereniging, twee vanuit de kanovereniging, twee
vanuit de roeivereniging en twee teams met losse
inschrijvers. Elke ploeg bestond uit acht peddelaars
en één man/vrouw mocht als trommelaar het juiste
ritme aangeven. Dragon Events had twee heuse
Drakenboten geleverd, inclusief twee prima instruc-
teurs/stuurmannen die de ploegen – op weg naar de
start – nog even de fijne kneepjes van de drakenboot-
vaartechniek bijbrachten. Wim Meurs lag met zijn Sail
Away in de haven voor anker en fungeerde als start-
schip. De finish was ter hoogte van het al eerder ge-
memoreerde terras.

 
Het wedstrijdschema was simpel: acht ploegen, twee
boten, dus vier wedstrijdjes, waarbij er op tijd gevaren
werd, gevolgd door een finale tussen de twee tijdsnel-
sten. Tijdens de wedstrijden moest er even stevig
gepeddeld worden en ging het , als de boot goed in
balans lag, best hard. Luid aangemoedigd door het
publiek op dat terras leidde dat soms tot een ‘close
finish’. Dramatisch –volgens Beatrijs – was dat de zeil-
en motorboters tot twee keer toe de ploeg met de losse
inschrijvers, waaronder veel roeiers, versloegen.
Maar ja, zij hadden ook hun zwaargewichten ingezet…
Ook de twee ploegen vanuit de roeivereniging kregen
twee keer klop van de ploegen uit de kanoclub. Dat
wordt dus een extra straftraining voor de roeiers.
 
Uiteindelijk – en eigenlijk niet zo verwonderlijk – bleken
de twee ploegen met de kanoërs de snelste tijd in de
wedstrijden gescoord te hebben en konden zij zich
opmaken voor de finale. Dat werd een spannende
strijd; boord aan boord zweepten de ploegen elkaar
op, wat uiteindelijk leidde tot de absolute toptijd van
de dag. Met 1 minuut en 47 seconden waren de
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De wedstrijdleiding had het goed in de hand. Frank,
Debbie en Geertrude legden de scores vast. Verschil-
lende factoren werden meegewogen in de bepaling
van het winnende team. Zoals sommigen wel hadden
verwacht waren het de kanoers die de meeste power
hadden. Zij zijn gewend het accent op de armen te
leggen in hun tak van sport.

Geen feest zonder ballonnen. De Rijnroeiers kunnen
meer dan doorblazen op de rivier. De stemming zat
er meteen al goed in.

Dragon Fly’s net 3 seconden sneller dan de Rijndraak-
ploeg. Toegejuicht door het publiek gingen de win-
naars, zoals dat nu eenmaal hoort, te water om ver-
volgens keurig gedoucht en schoon de unieke hoofd-
prijs in ontvangst te mogen nemen. Daarna was er
voor iedereen ‘bubbels’ en consumptiebonnen voor
meer al of niet alcoholische drankjes, bleek Jason over
ongekende zangtalenten te beschikken in de vorm van
een heus shanty-koor, waren eveneens ongekende
talenten in staat om een prima barbecue te verzorgen
voor zo’n 80 man en werd het nog erg gezellig.
 
Het terras bewees opnieuw z’n verdiensten in het
avondzonnetje, toen de rust op het water en in de
haven weerkeerde. Alleen met m’n natte schoenen is
het niet meer goed gekomen…
 
Frank Jibben

Spectaculair
Een hele belevenis is het roeien in zo'n
drakenboot en beslist niet gemakkelijk.
Prachtig vermaak, zowel voor de roeiers en
trommelaar als voor de toeschouwer.

Overzichtsfoto's  lustrumdag op
zaterdag 2 juni 2012
Rond 12.30 uur 's middags barstte het feest
los. Na de openingsspeech van voorzitter Rob
Gerritsen in een volle clubkamer ging het
programma van start. Sportieve drakenboot-
wedstrijden en  optredens van het kersverse
Jason-shantikoor vormden de kern van de
dag. Aan het slot een barbecue op het eigen
honk en gelegenheid om te dansen. Kortom,
beweging genoeg voor de feestgangers. Dat
verwacht je ook van een sportieve vereni-
ging.
Het prachtige weer was een mooi cadeau uit
de hemel. Dit heeft zeker bijgedragen tot de
algemeen vrolijke stemming. De foto's laten
daarover geen twijfel bestaan.

18



Rosa als lichtste stuur
 
Dochter Rosa was de lichtste stuur in alle wedstrijden.
Zij gaf een aparte wending aan het sturen. "Ik keek
gewoon wat iedereen deed en trommelde op hun rit-
me", verklaarde ze later.

Nek aan nek races

Het Jason-shantikoor kreeg uiteindelijk iedereen in de
clubkamer aan het zingen.

En de winnaars uit de KV mochten afkoelen in het
water........
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Het is geen toeval dat deze twee heren naast elkaar
zitten. Een nieuwe voorzitter zit in het vat.
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Roes 
Uiteindelijk gaat zo'n feestdag in een roes voorbij. Zo'n
zonnige dag waarop alle verenigingen hun gezicht
hebben laten zien en hun steentje aan de gezelligheid
hebben bijgedragen, belooft goeds voor de toekomst.
Hoewel de lucht niet helemaal onbewolkt lijkt, hebben
we genoeg in huis om er iets van te bakken. Met
vertrouwen gaan we verder en roeien we met de rie-
men die we in huis hebben. Zolang we kansen in
bedreigingen blijven zien, is er altijd perspectief.
 
Niets is zo ontspannend als sporten op het water. Dat
koesteren we ook de volgende vij jaar. Met dank aan
allen die zich voor deze dag hebben ingezet,
 
Namens het bestuur,
Beatrijs van den Brink
Secretaris R&ZV Jason en mede-organisator

Tot slot
Het is bijzonder dat we zo veel verschillende
verenigingen onder één dak hebben. Die
verscheidenheid maakt het tot een bont ge-
heel dat met geven en nemen goed door één
deur kan met elkaar.
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 06‐53738264 

      pm@kvjasonarnhem.nl 

Commissaris algemeen  Hans Frings  06‐53538275 

      alg@kvjasonarnhem.nl 

 

BESTUUR ROEIVERENIGING JASON  Postbus 62 | 6800 AB Arnhem | jasonroeien.nl 

Voorzitter  Gerrit Boersma  0481‐841156 

      gerrit@boersma‐vanwettum.nl 

Secretaris  Erica van der Lelie  026‐3213733 / 06‐29370970 

      erica.13@telfort.nl 

Penningmeester  Niko Klop  026‐3884254 

      n.klop@hotmail.com 

Commissaris materiaal  Erik Metz  026‐4458868 

      erik.metz@freeler.nl 

Lid (wedstrijdroeien)  Rachel Dusée  06‐42313992 

      rachel_dusee@hotmail.com 

  

BESTUUR ZEIL‐ EN MOTORBOOTVERENIGING JASON  Postbus 2207 | 6802 CE Arnhem | zmjason.nl 

Voorzitter  Theo Janssen  026‐3253893 

      bouwadviesthjanssen@betuwe.net 

Secretaris  Peter Koelewijn  026‐3620988 

      secretaris@zmjason.nl 

Penningmeester  Coen Overgaag  026‐8488139 

      overgaagjes@gmail.com 

Commissaris techniek  Hans Venema  06‐50933343 

Commissaris ligplaatsen  Wim Valen  026‐3814668 

      wimvalen@tele2.nl 
 

 

Jeugdzeilen  Paul Koch  026‐4427774 

      paul.koch@planet.nl 

Havendienst Z&M  Algemeen nummer  06‐13870889 

Havenmeester  Ko Jager  06‐48454878 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